
Országgyű lés Hivz ~

2017 JúN 22.
országgyű lési képviselő

J/Ili,
11 .1 .0

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk intézni a
Belügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Egy hírhedt nemzetközi lobbinak vagy a társadalom részéről jelentkező törvényesség
igényének kíván megfelelni a kormány? (II .)”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr!

Engedje meg, hogy ismételten tájékoztassuk :

2014 nyarán a Budapest Pride egyik aktivistája, az amerikai állampolgár, de Budapesten él ő
New York-i képzőművész, William Theodoracopulos inzultált egy, a minden évben súlyo s
provokációkkal tarkított rendezvény ellen jogszerűen tiltakozó személyt. Az egyébként a
Gytv. hatálya alá tartozó, a hatóság felé törvényesen bejelentett és általuk tudomásul vett
rendezvény résztvevőjét a hatóság tagjai nem védték meg, a sértett magánindítványára tet t
feljelentése pedig nem vezetett eredményre. Az eseményeket rögzítette az ATV kamerája és a
bíróság is elrendelte a körözést, valamint a „prájdoló” lakhelyének megállapítását, de a
nyomozó hatóság nem tudott eredményt felmutatni .

Mindezeket azért tartottuk fontosnak megemlíteni, mert az évr ől évre súlyos provokációkkal
tarkított Budapest Pride egyes résztvev ő i – nyilván nem mindegyikük – minden bizonnyal a z
idei évben is készülnek olyan elemekkel, amelyek az égvilágon semmiféle összefüggésbe n
nincsenek a hagyományostól eltérő szexuális beállítottságú személyek jogaival, ellenben
sértik a vallásukat gyakorló keresztényeket . A korábbi évek szélsőséges jelenségeire utalva
elég talán megemlítenünk keresztény jelképek és egyházi kellékek szentségtör ő módon
történő használatát, amelyek joggal váltják ki a teljes hazai társadalom felháborodását .



A gyülekezési, a vélemény- és szólásszabadságon messze túlmutató jelenségek a III . Orbán-
kormány ideje alatt is zavartalanul folytatódhattak, a rend őrség munkatársai – talán a kormány
részérő l jelentkező igényeknek engedve – rendszerint félrenéztek.

Tisztelt Belügyminiszter Úr !

Korábban is jeleztük már, kénytelenek vagyunk némileg ismétlésekbe bocsátkozni, de talán a
kormány is belátja a következőket:

Magyarország Alaptörvényének XVI . cikke szerint a törvény előtt mindenki egyenlő . A
vázolt jelenség alapján azonban némileg az a látszat alakult ki, mintha lennének egyenlőbbek
is. Mert bár az Alaptörvény szerint a véleménynyilvánítás szabadsága nem irányulhat pl . a
vallási közösségek méltóságának a megsértésére, évente legalább egyszer ezt a hatóságo k
figyelmen kívül hagyják . Hiába definiálja a 2012 . évi C. törvény a garázdaság tényállását, h a
valaki „prájdoló”, ráadásul még külföldi állampolgár is, akkor nem érvényesül a
jogegyenlőség, és ezekben az esetekben már a felvonulás résztvev őit a többségi
társadalommal szembeni kiváltságok illetik meg.

Elvárható lenne, hogy a kormány az egyébként rendkívül er ős nemzetközi lobbi igényei
helyett a társadalom részéről jelentkező törvényesség igényének kívánjon megfelelni! A
rendezvényen tapasztalható, destruktív devianciáról árulkodó megnyilvánulások nem a z
utcára valók, a közerkölcs, a jó ízlés és az ifjúság védelme is megköveteli, hogy a nyomoz ó
hatóság munkatársai minden esetben fellépjenek ezek ellen .

A korábbi jobbikos álláspontot fenntartva ezt a rendezvényt az elmúlt évek tapasztalataina k
fényében a közjó érdekével teljes mértékben összeegyeztethetetlennek tartjuk . Amennyiben a
kormány ennek ellenére – és korábbi szokásához híven – mégis szabad utat engedne a
közerkölcsbe ütköz ő megnyilvánulások tömeges elkövetésének, úgy a visszatérő botrányok
megelőzésére javasoljuk egy olyan csoport felállítását a rendezvény idejére, amely az ilye n
típusú, esetleg a társadalom többségének vallásos vagy egyéb érzéseit sért ő
megnyilvánulásokat kiszűri, azok ellen azonnal fellép .

A múlt évben a hasonló felvetést azzal hárította el, hogy a rend őrség „biztosította a közrend és
közbiztonság fenntartását, a gyülekezési és véleménynyilvánítási jog gyakorlását, illetve a
rendezvényen részt nem vevők jogait is”, kontrollcsoport felállítását pedig nem tartott a
szükségesnek. Bízunk benne, hogy az idei évben már nem egy hírhedt nemzetközi lobbinak,
sokkal inkább a társadalom részér ől jelentkező törvényesség igényének kíván megfelelni a
kormány!



Tisztelt Belügyminiszter Úr !

Egy hírhedt nemzetközi lobbinak vagy a társadalom részéről jelentkező törvényessé g
igényének kívárii(negfelelni a Kormány?

Várjuk érdemi válaszát !
Budapest, 2017. június 22 .
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Sneider Tamás

Bana Tibor
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